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Statutární město Brno 

Magistrát města Brna 

Odbor zdraví 

Odbor zdraví 

 
 
 

DATUM:  03.04.2025 v 10.00 hod  
 
ÚČASTNÍCI:  viz prezenční list 
VYHOTOVIL:  Mgr. Eva Rossi, tajemník PSpBB ve spolupráci s Bc. Jelenou Kucielovou  
 

ZÁPIS Z 41. SETKÁNÍ PORADNÍHO SBORU RMB PRO BEZBARIÉROVÉ BRNO 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ:  
 

1) schodišťová plošina do pobočky KJM v Brně – Líšni-návrh bb úpravy k financování 

2) návrh Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 2024 

3) koordinace výkopových prací – opravy povrchů (Antonovičová, M.)  

4) požadavky na navigační systém (Antonovičová, M.) 

5) návrh termínů setkání PSpBB v 2. pololetí 2025 

6) různé. 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ:  

Tajemnice PSpBB Rossi zahájila 41. setkání poradního sboru a následně představila program tohoto setkání. 

Omluvila nepřítomnost pana náměstka Chvátala, který je na zahraniční cestě a seznámila všechny přítomné 

se změnou programu, který byl rozšířen o bod 1) programu, poté se přistoupilo ke schválení změny programu: 

Návrh usnesení: 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno schvaluje změnu programu 41. setkání PSpBB. 

Hlasování:  
Přítomní členové PSpBB jednohlasně schválili změnu programu 41. setkání PSpBB. 
  

1) schodišťová plošina do pobočky KJM v Brně – Líšni – návrh bb úpravy k financování  

 

Rossi informovala ostatní členy poradního sboru o skutečnosti, že v prosinci 2024 MČ Brno-Líšeň poslala 

žádost o podporu při pořízení nové plošiny (firmy Manus IPN 300) s nosností 300 kg do této pobočky. Budova 

je v majetku/správě MČ B-Líšeň a je ve vlastnictví města Brna, svěřena městské části. Prostor knihovny je 

dvoupodlažní, a kromě schodiště do patra je plně bezbariérový. V současné době tam plošina je, ale nosností 

nevyhovuje elektronickým vozíkům (Manus IP 200 s nosností 200 kg).  

Komentáře: 

Antonovičová: kontrola místa proběhla v lednu 2025, MČ byly zaslány připomínky a doporučení na bb úpravy 

v budově, které jsou postupně realizovány.   

Návrh usnesení: 

Poradní sbor RMB pro bezbariérové Brno podporuje záměr na pořízení nové schodišťové plošiny 

s nosností 300 kg (např. Manus IPM 300) do budovy KJM, Jírova 2 a navrhuje poskytnutí finančních 

prostředků do výše 400 000 Kč (vč. DPH) na pořízení a instalaci. 

 

Hlasování:  
Přítomní členové PSpBB schválili všemi hlasy bb úpravu k financování. Nikdo se nezdržel hlasování. 
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2) návrh Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 2024 

 

Rossi představila návrh Informativní zprávy o činnosti PSpBB za rok 2024. Návrh této zprávy bude dopracován 

a rozeslán členům PSpBB k připomínkování – ideálně do konce dubna 2025 a následně předložen na 42. 

setkání PSpBB ke schválení. Následně bude předložen Radě města Brna. Současně s připomínkami zaslat 

návrh doporučení RMB.  

Komentáře: 

Sponar: navrhnul, zda by bylo možné připravit workshop k nové legislativě  

Antonovičová: nové standardy bytové výstavby jsou téměř hotové, je potřeba ještě dořešit nedostatky 

 

 

3) koordinace výkopových prací – opravy povrchů (Antonovičová, M.) 

 

Antonvičová seznámila všechny přítomné členy s koordinací výkopových prací, neboť při těchto výkopových 

pracích u liniových staveb (jako kabely DPMB, akce BVK apod) bývají v některých případech povrchy 

upraveny do původního, často nevyhovujícího stavu, BKOM pak upravuje následně dle harmonogramu prací.  

Doporučení: projednat, zda by nebylo vhodné zkoordinovat tak, aby opravy povrchů byly opraveny v rámci 

původní akce a následně do nich již nemuselo být znovu zasahováno. 

Komentáře: 

Antonovičová: je třeba tohle zkoordinovat  

Zajíček: zaslal emailem návrh ve znění: Pokud je výkop proveden v chodníku v místě s chybějícím 

bezbariérovým řešením, nebo s bezbariérovým řešením provedeným v rozporu s vyhláškou, musí se 

v rámci zapravení dlažby realizovat bezbariérové úpravy v souladu s aktuální vyhláškou. Rozsah 

řešení stanoví BKOM v koordinaci s PS. 

 

 

4) požadavky na navigační systém (Antonovičová) 

 

Antonovičová seznámila členy s myšlenkou MuMB na zlepšení navigačního systému na hradě Špilberk. Tento 

navigační systém zpřístupní hrad Špilberk všem skupinám uživatelů, zejména klientů se znevýhodněním 

(nevidomým, slabozrakým, neslyšícím a nedoslýchavým).  

Komentáře: 

Antonovičová: hrad Špilberk – plánuje vytvořil nový navigační systém, 16.4.2025 svoláno jednání (zjistit 

v jakém je to stavu, spolupráce s MU, s organizací Tyflocentrum a Unií neslyšících 

Rossi: budeme dále o všem informovat, spolupráce s panem Konečným a Poláčkem  

 

 

5) návrh termínů setkání PSpBB v 2. pololetí 2025: 

18.09.2025 v 10 hod., zasedací místnost tajemníka č. 32, Dominikánské nám. 1   

20.11.2025 v 10 hod., zasedací místnost tajemníka č. 32, Dominikánské nám. 1  

 

6) Různé 

 

1. OK MMB 

• check list: Majíčková informovala členy sboru, že nyní zapracováváme doručené připomínky a 

následně bude upravená verze znovu představena na PSpBB 

• divadla – indukční smyčky: Majíčková informovala, že Porada vedení odsouhlasila řešení indukčních 

smyček do vybraných kulturních zařízení, OZ MMB připraví zadávací řízení na analýzu funkčnosti a 

potřebnosti, pro zjištění stavu a odhad budoucích nákladů 
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• Kultura Brno – workshop na téma přístupnosti kultury (červen 2025): Majíčková informovala členy 

PSpBB, že je možné případné zapojení do tohoto workshopu – zájemci se mohou nahlásit 

 

2. Realizace bb úprav 

• Stavba Údolní – zastávka Úvoz – nalepený signální (chybí doplnit VDZ – kontrastní pruh na hranu 

nástupiště) 

• Stavba Údolní – zastávka Sladová – rozpor mezi nákresem a realitou – neprovedli, bude doplněno po 

dohodě s DPMB dle reálného stavu (předpokládá se duben 2025) 

• Stará Osada – část úprav je realizovaná – VDZ, přechody – na nalepení je potřeba více času – 

předpoklad do konce května 2025 (nyní jsou blokováni na čištění tunelů) 

• Laštůvkova – zrealizováno 

• Křížová – odtokový kanálek – zrealizováno (překryto roštem) 

•  přechod z Mendlova náměstí směrem k masně – zrealizováno 

• Trnkova – zrealizováno 

• Černá Pole – 5 míst – Helfertova bude upravena v rámci připravované opravy vodovodu BVK 

• Černá Pole – trojúhelník – bude řešen v rámci stavby parkovacího domu v DN 

Komentáře: 

Rossi: úprava ostrůvku na Lesné – řešení s OD (zastávka MHD na ulici Loosova a Haškova-vyjádření OD) 

Karnet: zastávka tramvaje na BVV – hlavní brána, ve směru od centra města Brna není přístupná pro 

vozíčkáře, vozíčkář se nedostane ani hlavním vstupem do Kongresového centra, vchod je dole z boku u hlavní 

brány, horní vchod je zamčený 

Poláček: představil novou službu prostřednictvím QR kódu, kterou by chtěl nabídnout Statutárnímu městu na 

přepážkových kancelářích 

Rossi: přidat tuhle aplikaci do webové aplikace – mapa přístupnosti pro sluchově znevýhodněné 

Sobol: bb přístup na Novou radnici – nemohl se dostat na setkání PSpBB, vchod byl blokován parkujícím 

autem 

Sobol: rekonstrukce: Akademického náměstí naproti Právnické fakulty, špatně osázené obrubníky při vstupu 

na parkové cesty 

 

3. Financování bb úprav 2025 

Celkem: 12 250 000 Kč 

• Laštůvkova – 1.400.000 Kč (schváleno ZMB 1/2025) – stavba zrealizována (v rezervě ještě 50 000 Kč 

– ověřit, zda budou čerpány) 

Stav: 10 850 000 

Rezervace: 

• Netroufalky – úpravy hm. dlažeb – 2 250 000 Kč (vč. DPH) – schváleno financování na 40. PSpBB 

• Schodišťová plošina KJM Brno – Líšeň – 400 000 Kč (vč. DPH) – schváleno financování na 41.PSpBB 

Stav: 8 200 000 Kč 

Termín dalšího setkání PS: 05. 06. 2025, v zasedací místnosti tajemníka č. 32, Dominikánské nám. 1 

 

 


